



DR. MUHAMMED E. ALDAIN

Professor

me.aldhaen@paaet.edu.kw

أ.د. محمد ابراهيم الضاعن
أستاذ

Resume

A faculty member in the Department of Educational Foundations and Administration at the College of Basic Education since 2012. His interest in educational leadership and Management, and Teacher Certification and training program.

السيرة الذاتية

عضو هيئة تدريس في قسم الأصول والإدارة التربوية في كلية التربية الأساسية منذ عام 2012. تتمثل اهتماماته الرئيسية في القيادة والإدارة التربوية، وبرامج إعداد وتدريب المعلمين.

Education

المؤهلات العلمية

2012	PhD in Educational Planning - University of Southampton, United Kingdom.	2012	دكتوراه في الفلسفة- تخصص التخطيط التربوي- جامعة ساوث هامبتون، المملكة المتحدة.
2008	Master's degree in Leadership and Management of Educational Institutions for Professional Development - University of Southampton - United Kingdom.	2008	ماجستير في التربية- تخصص قيادة وإدارة المؤسسات التربوية للتطوير المهني- جامعة ساوث هامبتون- المملكة المتحدة.
1999	Bachelor's degree in Education - College of Basic Education - PAAET - Kuwait.	1999	بكالوريوس في التربية- كلية التربية الأساسية- الهيئة العامة للتعليم التطبيقي والتدريب- دولة الكويت.

Work Experience

الخبرات الوظيفية

2021	Professor- College of Basic Education.	2021	أستاذ دكتور- كلية التربية الأساسية.
2020	Member of the Promotions Committee - Department of Educational Foundations and Administration.	2020	عضو لجنة الترقيات - قسم الأصول والإدارة التربوية.
2020	Member of the Scholarships Committee - Department of Educational Foundations and Administration.	2020	عضو لجنة البعثات - قسم الأصول والإدارة التربوية.
2020	Director of the Dialogue for the Distance Learning Forum for People with Disabilities between Reality and Hope, held under the auspices of PAAET.	2020	مدير الحوار لملتقى التعلم عن بعد لذوي الإعاقة بين الواقع والمأمول والمقام تحت رعاية الهيئة العامة للتعليم التطبيقي والتدريب.
2020	Member of the Authority's Disciplinary Board Committee.	2020	عضو لجنة مجلس التأديب بالهيئة.
2020	Member of the Graduate Studies Committee.	2020	عضو لجنة الدراسات العليا.
2020	Member of the Programs and Curriculum Committee - Department of Educational Foundations and Administration.	2018	رئيس لجنة البرامج والمناهج - قسم الأصول والإدارة التربوية.
2018	Head of the Programs and Curriculum Committee - Department of Educational Foundations and Administration.	2018	عضو لجنة الترقيات - قسم الأصول والإدارة التربوية.
		2017	عضو لجنة البعثات بقسم الأصول والإدارة التربوية.

2018	Member of the Promotions Committee - Department of Educational Foundations and Administration.	2017	أستاذ مشارك- كلية التربية الأساسية.
2017	Member of the Scholarships Committee- Department of Educational Foundations and Administration.	2016	عضو ومقرر لجنة المناهج والبرامج - قسم الاصول والادارة التربوية.
2017	Associate Professor- College of Basic Education.	2016	عضو ومقرر اللجنة الثقافية والاجتماعية - قسم الاصول والادارة التربوية.
2016	Member and Rapporteur of the Curriculum and Programs Committee - Department of Educational Foundations and Administration.	2015	عضو لجنة ضبط الجودة - قسم الاصول والادارة التربوية
2016	Member and Rapporteur of the Cultural and Social Committee - Department of Educational Foundations and Administration.	2015	عضو لجنة الجدول - قسم الاصول والادارة التربوية.
2015	Member of the Quality Control Committee - Department of Educational Foundations and Administration.	2014	رئيس لجنة الجدول - قسم الاصول والادارة التربوية.
2015	Member of the Schedule Committee - Department of Educational Foundations and Administration.	2014	رائد الجمعية التربوية - قسم الاصول والادارة التربوية.
2014	Head of the Schedule Committee - Department of Educational Foundations and Administration.	2012	عضو هيئة التدريس بدرجة أستاذ مساعد في قسم الاصول والإدارة التربوية
2014	Pioneer of the Educational Association - Department of Educational Foundations and Administration.		بكلية التربية الاساسية - الهيئة العامة للتعليم التطبيقي والتدريب.
2012	Assistant professor - College of Basic Education – PAAET.	2005	معلم في مركز السراج المنير - وزارة الأوقاف والشئون الإسلامية - دولة الكويت.
2005	Teacher at Al-Sarraj Al-Munir Center - Ministry of Awqaf and Islamic Affairs - Kuwait.	2001	أخصائي دراسات وبحوث - قسم الدراسات والبحوث - إدارة الموارد البشرية - الخطوط الجوية الكويتية.
2001	Studies and Research Specialist - Studies and Research Department - Human Resources Department - Kuwait Airways.	1992	ضابط حركة أعلى - إدارة الخدمات الأرضية - الخطوط الجوية الكويتية.
		1986	مشغل عمليات - إدارة الإنتاج - شركة صناعة الكيماويات البترولية.

1992	Senior Movement Officer - Ground Services Department - Kuwait Airways.
1986	Operations Operator - Production Department - Petrochemical Industries Company.

Conferences and Courses

- March, 2021, Social Awareness Workshop.
- March, 2021, the National Forum for Success and Creativity (Social Intelligence Workshop).
- July, 2020, Director of Dialogue for the Distance Learning Forum for People with Disabilities between Reality and Hope.
- July, 2020, Microsoft 365 - Level One.
- July, 2020, Model - Level One.
- 2008, the Forum for Cultural and Sports Excellence and a symposium (Corona Virus and Global Sports Economics). The National Initiative (Investment) for Career Guidance.
- Nov, 2016, Going Global Conference. Public Authority for Applied Education and Training - The Regency Hotel - Kuwait.
- Oct, 2016, presenting a workshop entitled "The Art of Leadership" at Hammoud Al-Jaber Al-Sabah High School.
- Dec, 2015, Conference on Modern Trends in Quality and Accreditation of University and Public Education Institutions "Standards and Mechanisms". The Arab Center for Education and Development, Cairo.

المؤتمرات والدورات التدريبية

- مارس، 2021، ورشة عمل التوعية الاجتماعية.
- مارس، 2021، الملتقى الوطني للنجاح والإبداع (ورشة عمل الذكاء الاجتماعي).
- يوليو، 2020، مدير الحوار لملتقى التعلم عن بعد لذوي الإعاقة بين الواقع والمأمول.
- يوليو، 2020، مايكروسوفت 365- المستوى الأول.
- يوليو، 2020، مودل- المستوى الأول.
- 2018، منتدى التميز الثقافي الرياضي وندوة (فايروس كورونا واقتصاديات الرياضة العالمية). المبادرة الوطنية (استثمار) للإرشاد الوظيفي.
- نوفمبر، 2016، مؤتمر الانطلاق نحو العالمية. الهيئة العامة للتعليم التطبيقي والتدريب- فندق الريجنسي- دولة الكويت.
- أكتوبر، 2016، تقديم ورشة عمل بعنوان "فن القيادة" في ثانوية حمود الجابر الصباح.
- ديسمبر، 2015، مؤتمر الاتجاهات الحديثة لجودة واعتماد مؤسسات التعليم الجامعي والعام "المعايير والآليات". المركز العربي للتعليم والتنمية، القاهرة.

- July, 2012, Developing Communication Skills in Dialogue, Southampton, UK.
- March, 2012, Effective Writing and Publishing of Scientific Papers, Southampton, UK.
- Aug, 2009, Communication Skills, Southampton, UK.
- Aug, 2002, Methods of Task Analysis, University of Twente-Netherlands.
- March, 2002, Human Resource Design Methodology, University of Twente-Netherlands.
- Dec, 2000, Human Resource Development Research Methodology, University of Twente, The Netherlands.
- Jan, 2001, From Occupational and Job Analysis to Course Design, University of Twente, The Netherlands.

- يوليو، 2012، تطوير مهارات الاتصال في الحوار، ساوث هامبتون، المملكة المتحدة.
- مارس، 2012، الكتابة الفعالة ونشر الأوراق العلمية، ساوث هامبتون، المملكة المتحدة.
- أغسطس، 2009، مهارات التواصل، ساوث هامبتون، المملكة المتحدة.
- أغسطس، 2002، طرق تحليل المهام، جامعة العشرين - هولندا.
- مارس، 2002، منهجية تصميم الموارد البشرية، جامعة توينتي - هولندا.
- ديسمبر، 2000، منهجية بحث تنمية الموارد البشرية، يونكر سيتي أوف توينتي، هولندا.
- يناير، 2001، من التحليل المهني والوظيفة إلى تصميم الدورة، جامعة توينتي، هولندا.

Publications

الإصدارات العلمية

PhD Dissertation

INSET Program in Kuwait: A National Survey of Stakeholders Perception.
Southampton University- UK.

Master Thesis

Head Teachers' Attitudes Toward Educational Planning in Kuwait.
Southampton University- UK.

رسالة دكتوراه

برامج INSET في الكويت: مسح وطني لتصورات أصحاب المصلحة. رسالة
دكتوراه- جامعة ساوث هامبتون - المملكة المتحدة.

رسالة ماجستير

اتجاهات مديري المدارس تجاه التخطيط التربوي في الكويت. رسالة الماجستير من
جامعة ساوث هامبتون - المملكة المتحدة.

Books & Book Chapters

Bin Saqr, Hajjaj, Al-Hussaini, Mashari and Al-Dhaen, Muhammad. 2015, Educational Administration. Publications of the Kuwait National Library.

Articles

- The importance of using the interview in educational research, the future of Arabic education (under publication).
- The Impact of Globalization on Higher Education in Kuwait, Journal of Educational Sciences, (under publication).
- 2021, The concept of authority among faculty members and its relationship to interaction among female students at the College of Basic Education in the State of Kuwait.
- 2021, The degree to which faculty members practice ethical leadership and its impact on the interaction of female students in the College of Basic Education from the female students' point of view.
- 2021, The role of the faculty member towards the use of virtual classrooms in the distance learning program from the point of view of the students of the College of Basic Education.
- 2021, The role of faculty members in activating the knowledge economy for the female students at the College of Basic Education from the female students' point of view.
- 2020, An interview versus a questionnaire from the point of view of the members of the Central Bank of Egypt.

كتب وفصول في كتاب

بن صقر، حجاج، الحسيني، مشاري والضامن، محمد. 2015. كتاب الإدارة التعليمية. منشورات مكتبة الكويت الوطنية.

مقالات علمية

- أهمية استخدام المقابلة في البحوث التربوية، مستقبل التربية العربية (تحت النشر).
- تأثير العولمة على التعليم العالي في الكويت، مجلة العلوم التربوية، (تحت النشر).
- 2021، مفهوم السلطة لدى أعضاء هيئة التدريس وعلاقته بالتفاعل لدى طالبات كلية التربية الأساسية بدولة الكويت.
- 2021، درجة ممارسة أعضاء هيئة التدريس للقيادة الأخلاقية وتأثيرها على تفاعل طالبات كلية التربية الأساسية من وجهة نظر الطالبات.
- 2021، دور عضو هيئة التدريس تجاه استخدام الفصول الافتراضية في برنامج التعلم عن بعد من وجهة نظر طالبات كلية التربية الأساسية.
- 2021، دور أعضاء هيئة التدريس في تفعيل اقتصاد المعرفة لطالبات كلية التربية الأساسية من وجهة نظر الطالبات.
- 2020، مقابلة مقابل استبيان من وجهة نظر أعضاء البنك المركزي المصري.
- 2020، النمط القيادي الأكثر ممارسة من قبل أعضاء هيئة التدريس من وجهة نظر طالبات كلية التربية الأساسية بدولة الكويت.
- 2020، واقع ممارسة أعضاء هيئة التدريس للقيادة الموزعة في كلية التربية الأساسية بدول الكويت من وجهة نظر أعضاء هيئة التدريس.

- 2020, The leadership style most practiced by faculty members from the point of view of the female students at the College of Basic Education in the State of Kuwait.
- 2020, The reality of the practice of distributed leadership by faculty members at the College of Basic Education in the States of Kuwait from the viewpoint of faculty members.
- 2020, The degree to which faculty members practice distributed leadership and its relationship to morale among female students of the College of Basic Education.
- 2020, The effect of college members' practice of distributed leadership on stimulating leadership building skills and cultural roles for students of the College of Basic Education.
- 2019, An analytical study of the factors affecting the educational interaction of the world, female students of the College of Basic Education and members of the teaching staff in the State of Kuwait.
- 2019, The reality of the phenomenon of cheating in exams and its relationship to religious commitment among male and female students at the College of Basic Education in the State of Kuwait.
- 2019, An analytical study of the factors affecting the educational interaction between female students at the College of Basic Education and members of the teaching staff in the State of Kuwait.

- 2020، درجة ممارسة أعضاء هيئة التدريس للقيادة الموزعة وعلاقتها بالروح المعنوية لدى طالبات كلية التربية الأساسية.
- 2020، تأثير ممارسة أعضاء الكلية للقيادة الموزعة على تحفيز مهارات البناء القيادي والأدوار الثقافية لطلاب كلية التعليم الأساسي.
- 2019، دراسة تحليلية العوامل المؤثرة في التفاعل التربوي للعالم طالبات كلية التربية الأساسية وأعضاء هيئة التدريس بدولة الكويت.
- 2019، واقع ظاهرة الغش في الاختبارات وعلاقتها بالالتزام الديني لدى طلبة وطالبات كلية التربية الأساسية في دولة الكويت.
- 2019، دراسة تحليلية للعوامل المؤثرة في التفاعل التربوي بين طالبات كلية التربية الأساسية وأعضاء هيئة التدريس بدولة الكويت.
- 2016، نشر نتائج البحوث على نحو فعال في البحوث التربوية، مجلة البحوث والأساليب في التعليم، المجلد 6، ص 11-16.
- 2015، دور مدرء المدارس في تحسين التربية البيئية في المدارس، مستقبل التربية العربية، المجلد 22، ص 9-38.
- 2015، درجة ممارسة رؤساء الاقسام العلمية في المعهد العالي للفنون الموسيقية بدولة الكويت للقيادة التحويلية من وجهة نظر أعضاء الهيئة التدريسية، مجلة علم النفس المعاصر والعلوم الانسانية، المجلد السادس والعشرون، الجزء الثاني، ص 161-196.

- 2016, Effectively Publishing Research Results in Educational Research, Journal of Research and Methods in Education, Volume 6, pp. 11-16.
- 2015, The Role of School Principals in Improving Environmental Education in Schools, The Future of Arab Education, Volume 22, pp. 9-38.
- 2015, The degree to which the heads of scientific departments at the Higher Institute of Musical Arts in the State of Kuwait practice transformational leadership from the viewpoint of faculty members, Journal of Contemporary Psychology and Human Sciences, Volume Twenty-six, Part Two, pp. 161-196.